
      

1 
 

 

Procés participatiu ‘Som de Barri’ 
Acta de la reunió d’Avall, Matas i Can Amat 

 

Data: 22 de novembre de 2023, de 18 a 21 h 

Lloc: Sala de lectura d’El Casal de Llavaneres 

Assistents: 7 persones (5 dones i 2 homes) 

 

Membres de l’equip de govern 

 

• Àlex Neira Marí – Alcalde 
• Carlos Sánchez Nicolau - 1r Tinent d'alcalde. Regidor d’Urbanisme, Habitatge i 

Protocol.   

• Toni Majó Vives – 2n Tinent d’alcalde. Portaveu titular. Regidor de Benestar Social 
i Gent Gran. 

• Àngels Solà Jiménez - 3a Tinent d’alcalde. Regidora de Benestar Animal, Medi 
Ambient, Salut Pública, Solidaritat i Cooperació.  

• Joan Arnau Vergel – 4t Tinent d’alcalde. Regidor de Cultura i Festes i Educació. 

• Josep Ruiz i Royo - 5è Tinent d'alcalde. Portaveu titular. Regidor de Servei 
Municipal d'Aigües, Sostenibilitat, Parcs i Jardins i Obra Pública. 
 

Balanç general de la trobada 

 

La trobada va desenvolupar-se sense incidències rellevants i va ser ben valorada pels 

assistents, que van presentar una actitud constructiva a l’hora de discutir inquietuds i 

problemes amb cordialitat i proximitat. Alguns dels participants també van felicitar l’equip 

de govern per la iniciativa, i van agrair evitar la necessitat de presentar instàncies per 

exposar les seves aportacions. 

 

Qüestions genèriques 

 

S’indica amb una xifra entre parèntesis (x) si alguna pregunta o sol·licitud va ser 

exposada per més d’una persona. 

 

• Excrements de gos (5): 
 

En poques setmanes, s’iniciarà una campanya informativa, a través de la qual es 
lliuraran ampolles d’aigua reutilitzables i dispensadors portàtils per als excrements. Més 
endavant, es farà una campanya sancionadora en els punts més crítics.  
 

• Aplicareu la restricció d'aigua quan la meva despesa ja és prou baixa? 
 

La restricció d’aigua serà per a tota la població de Sant Andreu de Llavaneres per igual, 
ja que no es poden fer restriccions individuals. Es faran talls en determinats horaris, o 
bé es reduirà la pressió.  
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• Recollida de residus:  estaria bé que quan se'ls hi trenqués una bossa 
portessin els estris per recollir-ho al moment i que no haguéssim d’avisar 
nosaltres.  

 
Els operaris portaran una escombra i recollidor al camió per tal de poder recollir la brossa 
al moment.  
 

• Hi ha una moto abandonada al c/ Fornaca que caldria retirar. 
 
Es demanarà a la brigada municipal que es retiri la moto abandonada.  
 

• Hi ha previstes futures millores al barri? 
 
Es faran millores d’accessibilitat amb passos de vianants elevats, substitució de mobiliari 
urbà, bancs, parada d’autobús (amb una marquesina), i pilones a les voreres per evitar 
que la gent hi aparqui.  
 

• Voreres en males condicions, també el paviment. 
 
Es farà un projecte més ampli per tal d’ampliar les voreres i fer-les més accessibles per 
a tothom. Requerirà retirar places d’aparcament.  

 

• Es pot fer una neteja més freqüent dels carrers? 
 
S’informa que s’ampliarà la freqüència de pas dels serveis de neteja. 
 

• Hi ha faltes d’ortografia en uns nous vinils als contenidors de vidre. 
 
S’informa que ja s’han detectat i es resoldrà en les properes setmanes. 

 

• Seria possible que hi hagués, també unes hores de recollida de cubells 
del carrer? Hi ha zones del poble que és horrorós veure tot el dia els 
cubells 

 
Per tal d’establir-ho normativament, caldria incloure en l’ordenança uns horaris per 
posar els bujols al carrer. S’han de treure entre les 20 i les 22 h, però no està definit 
quan s’han de tornar a entrar. Això es definirà en una pròxima revisió.  
 

• Perill amb un pi perquè passen cables pel mig 
 

És un arbre que es troba en una finca privada. Els tècnics miraran si cal fer un 
requeriment de manteniment de l’arbre, ja que en aparença, sembla que està bastant 
ben cuidat. 
 
Hi ha altra vegetació privada que envaeix espais públics en altres zones, en què també 
es farà requeriment als propietaris privats. 
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Punts clau del barri 

 

S’indica amb una xifra entre parèntesis (x) si alguna pregunta o sol·licitud va ser 

exposada per més d’una persona. 

 

• Instal·lació de bancs en els vestidors de la zona esportiva. 
 
S’han comprat nous bancs i se n’instal·laran un parell a l’exterior dels vestidors perquè 
els acompanyants puguin esperar.  
 

• Manteniment dels parterres al passeig de Joaquim Matas: donat que 
l’Ajuntament gairebé mai fa el manteniment, podem els veïns plantar-hi 
coses i tenir cura d'aquests espais? 

 

Sí, els veïns ho poden continuar fent. L’ordenança no ho prohibeix, i es considera positiu 
que el veïnat pugui prendre la iniciativa per tenir cura d’aquests espais. 
 

• Problemes amb el porta a porta al parc Can Castillo. 
 
Es vol treballar amb contenidors intel·ligents. En alguns llocs del poble on hi ha més 
densitat de població, es farà una prova pilot de contenidors intel·ligents amb targeta. No 
és el cas del parc de Can Castillo. Es reubicarà un punt de recollida porta a porta perquè 
no provoqui molèsties; es traurà del camí principal.  
 

• Abocaments brossa a l'av. de la Cornisa. 
 
Es tracta d’un cas d’incivisme. Hi ha alguns veïns que fan abocaments en bujols que 
es troben prop de la carretera principal. Es traslladarà fora del camí principal, de 
manera que ja no ho tindran tant a mà.   
 

• Cotxes dels veïns de les cases de la Llave de Oro mal aparcats i envaeixen 
la vorera. 

 
La situació es dona al passeig de Joaquim Matas. Els cotxes identificats ocupen un gual 
permanent i es comparteix una reflexió amb els participants sobre l’impacte de 
l’ocupació de places d’aparcament públiques. 
 

 

Encreuament al qual fa 
referencia la qüestió.   
 
 
Font: Google Street View. 
Consulta desembre 2023.  
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• El bar Blidu tira l'aigua de fregar (residuals) al carrer. Segons l'Ordenança 
de civisme no es pot fer. 

 
Efectivament, l’ordenança de civisme ho prohibeix (Art. 75 c Abocar o vessar aigües 
residuals, així com aigües brutes procedents de la neteja domèstica i comercial a la via 
pública). Es requerirà al bar que deixi de fer-ho.  
 

• Conèixer si hi ha algun projecte pels terrenys del camp de futbol vell. 
 

Respecte a aquest projecte, encara no hi ha res definit.  
 

• Podeu fer un estudi per canviar la vorera, de Travessera de la Fornaca, fer 
més gran la que toca a la façana del bloc i més petita on aparquen els 
cotxes, ja que és perillosa perquè és estreta i està inclinada. Si mai hi ha la 
necessitat de fer una entrada per minusvàlids, seria impossible. 
 

Es faran millores d’accessibilitat, i s’estudiaran les opcions disponibles. L’alternativa 
passaria per eliminar places d’aparcament.  

 

• Seria possible posar unes bandes per reduir la velocitat, a la carretera 
Mata en direcció Mataró? Els vehicles van molt ràpidament, a la zona de 
carretera, direcció Sant Vicenç si les tenen. 
 

La carretera és titularitat de la Diputació. Ara mateix ja hi ha quatre bandes reductores 
en 1 km, de manera que es considera difícil que la Diputació en posi més.  

 

• Podrien revisar la cruïlla que hi ha al carrer de la Mare de Déu del Pilar 
amb baixada de la Torre gran?  
 

Es tracta d’un mirall que està tapat per un pal de llum i quan es va en direcció contrària 
s’ha de treure molt el cotxe per poder tenir visibilitat. L’Ajuntament estudiarà com 
resoldre el problema.  
 

 

Mirall al qual fa referencia la 
qüestió. 
 
Font: Google Street View. 
Consulta desembre 2023.  
 

 

• El banc del carrer Fornaca està trencat. Estaria molt bé fer-li una posada a 
punt. 
 

Es resoldrà el problema amb la reparació del banc durant aquest mes de desembre 
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• Papereres. Crec que se n’haurien de posar més sobretot a la zona de la 
carretera, ja que només en trobem una a l'entrada del carrer de la Mare de 
Déu del Pilar i l'altra ja no la trobes fins al semàfor de l'avinguda de Sant 
Andreu i en altres zones del poble. 
 

Es resoldrà aquest desembre, perquè ja s’ha realitzat la comanda.  
 

• A la zona verda de l’aparcament del passeig de Jaume Brutau, quina 
intenció té el govern? 

 
S’hi iinstal·laranbancs, papereres, taules de pícnic i pistes de petanca en lloc 
d’aparcaments. Esdevindrà una zona verda d’ús públic.  
 

• A la zona boscosa al camí dels Contrabandistes, hi ha dues papereres 
mal situades, una davant de l’altra, a la part baixa de les escales.  

 
Es canviarà la ubicació d’una de les papereres i s’ubicarà a la zona alta de les escales 
de la zona boscosa que hi ha entre el camí dels Contrabandistes i Ca n'Amat. 

 

• Seria possible que la sortida que hi ha a la carretera Mata, quan puges pel 
carrer de la Mare de Déu del Pilar, poguessis girar en direcció Mataró, 
reforçant la visibilitat amb miralls? Ja que la gent que tallem pel camp de 
futbol, quan arribem aquest punt ens fan tornar cap al poble. 
 

Els serveis de mobilitat valoraran la millora.  
 

 

Encreuament al qual fa 
referencia la qüestió.   
 
 
Font: Google Street View. 
Consulta desembre 2023.  
 

 
 
 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



      
 

6 

 

Valoració de la trobada per part de les persones assistents 

 

En finalitzar la trobada, es va distribuir un full de valoració, aprofitant per consultar pels 

canals pels quals les persones assistents s’havien assabentat de l’activitat, i també 

dades sobre el gènere i l’edat. A continuació es presenten els resultats obtinguts al barri 

d’Avall, Matas i Can Amat, on es van recollir 7 formularis. Destaca la satisfacció general 

amb la trobada, amb una majoria de persones que manifesten estar “Molt satisfets”. Una 

de les participants va exposar que també li interessaria conèixer l’opinió dels seus veïns 

i veïnes, així com les seves inquietuds, en un format de taller grupal.  
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Mapa dels punts esmentats durant la trobada 

 

 
Font: Elaboració pròpia. Mapa de localització de les qüestions sorgides a la xerrada al barri d’Avall, Matas i 

Can Amat. 
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Recull de fotos 

 

 

 
 

 


